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 نقدية دراسة :الكريم القرآن دراسة في المستشرقين عند للأديان التاريخي النقد منهج أطر •
بو    إبراهيمإبراهيمإبراهيمإبراهيم    عادلعادلعادلعادل

ٔ
بوا
ٔ
بوا
ٔ
بوا
ٔ
        العواضيالعواضيالعواضيالعواضي    محمدمحمدمحمدمحمد    عبدهعبدهعبدهعبده    محمدمحمدمحمدمحمد    يوسفيوسفيوسفيوسف ،،،،شعرشعرشعرشعر    ا

  الجنازة صلاة في المسبوق أحكام •
حمد    بنبنبنبن    إبراهيمإبراهيمإبراهيمإبراهيم

ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
        الغامديالغامديالغامديالغامدي    عليعليعليعلي    بنبنبنبن    ا

  الشرعية ومحدداته الواقعية وتحدياته الموضوعية دواعيه :المالية ومنتجاا الإسلامية البنوك معاملات في الابتكار •
حمد    باسمباسمباسمباسم

ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
            عامرعامرعامرعامر    ا

  والقانوني الفقهي المنظور من والتعليمي الصحي الدولي التعاون •
    يا)يا)يا)يا)    توهتوهتوهتوه    وانيوانيوانيواني    إبراهيمإبراهيمإبراهيمإبراهيم، ، ، ، الفليتالفليتالفليتالفليت    سعودسعودسعودسعود    بنبنبنبن    محمدمحمدمحمدمحمد

  الدولية والمعاهدات القوانين ضوء في الإلكتروني التنمر جريمة من الحد في السعودي المعلوماتية الجرائم نظام دور •
ل    ناصرناصرناصرناصر    بنبنبنبن    سعدسعدسعدسعد

ٓ
لا
ٓ
لا
ٓ
لا
ٓ
    عزامعزامعزامعزام    ا

  )م934-894/هـ322-280( :اليمن إقليم إلى الإسماعيلية الفرقة لدخول التعليمي الأثر •
    الوجيهالوجيهالوجيهالوجيه    حسنحسنحسنحسن    قايدقايدقايدقايد    محمدمحمدمحمدمحمد

  القدر ليلة تحري في العقدي الأثر •
        فرحانفرحانفرحانفرحان    منصور منصور منصور منصور     عليعليعليعلي    بنتبنتبنتبنت    مواهبمواهبمواهبمواهب

 والأحكام بالأسماء المتعلقة العقدية للمسائل العملي التطبيق •
حمد    بنبنبنبن    خانخانخانخان    نعيمنعيمنعيمنعيم    محمدمحمدمحمدمحمد

ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
        البساطيالبساطيالبساطيالبساطي    السيدالسيدالسيدالسيد    محمدمحمدمحمدمحمد، ، ، ، خانخانخانخان    شاهشاهشاهشاه    ا

 تحليلية دراسة: تعالى االله إلى الدعوة في الإبراهيمي البشير محمد الإمام جهود •
حمد    بنبنبنبن    نورالديننورالديننورالديننورالدين

ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
        الطنطاويالطنطاويالطنطاويالطنطاوي    عليعليعليعلي    وليدوليدوليدوليد، ، ، ، الناسالناسالناسالناس    خيرخيرخيرخير    ا

 عقدية دراسة :وجل عز الله الكفاية صفة •
حمد    بنتبنتبنتبنت    فاطمةفاطمةفاطمةفاطمة

ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
حمدا
ٔ
        الثقفيالثقفيالثقفيالثقفي    حسينحسينحسينحسين    ا
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ABSTRACT 

International cooperation has a great significance and a great impact on Islam, as evidenced by the verses of the 

Quran, and the Hadiths of the Prophet (peace and blessings of Allah be upon him). In our time, countries have 

paid attention to this aspect, establishing ministries and embassies in this regard. Embassies and messengers are 

archaic models of international cooperation. International cooperation has many forms, including trade, 

economic, military and other cooperation. This research deals with the legitimacy of international educational 

and health cooperation, especially from a jurisprudential perspective., It also reviewed the legal model of 

international cooperation and compared it with the legitimate foundations of international cooperation. The 

problem of the research revolves around considering the rooting of legitimacy for international cooperation, 

especially those held by Islamic countries with others, and comparing jurisprudence and law. The questions 

revolve around the concept of international cooperation, especially from a jurisprudential and legal perspective, 

as well as the necessary controls for international cooperation of various kinds. This research aims to answer 

questions about the concept of international cooperation by reviewing the historical aspect of international 

cooperation, shedding light on international organizations and their origins, criticizing them, and presenting 

them to jurisprudence to consider their legitimacy. The researcher mainly followed the inductive, analytical and 

comparative approach, and the researcher concluded that international cooperation is a legitimate and 

humanitarian requirement and that man cannot live without coexistence with others, but the matter is not by 

launching it, but by certain controls, and this indicates the breadth of Islamic jurisprudence and its containment 

of all aspects of life. 

 Keyword: International Cooperation, Health, Education, jurisprudential and legal. 
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